

Our Vision

The National Orthodox School (NOS) – Shmaisani seeks to raise mindful and creative generations, loyal to their homeland, possessing elements of excellence and exemplifying noble human values.

Our Mission

NOS, a co-educational and non-profit school, endeavours to provide a safe and inspiring learning/teaching environment that stimulates creativity to enrich society with informed, patriotic generations who believe in the values of love, peace and coexistence and who are deeply rooted in their heritage. We seek to prepare generations who are well-equipped intellectually, morally and spiritually to realise their maximum potential, pursue their aspirations and actively serve their homeland and humanity at large in an inclusive environment and in partnership with a dedicated school community sharing the same values.

Our Aims

We aim to help our Students:

1. Exhibit a high sense of ethical awareness and demonstrate a sense of belonging to their society and humanity at large.
2. Personify the NOS values and attributes, foremost of which are: Love, Humbleness, Honesty and Kindness.
3. Enjoy a sense of psychological, emotional, physical, mental, social and spiritual well-being.
4. Embody a cultured, civilised and open-minded identity that contributes to world civilisations.
5. Exemplify self-acceptance, self-control and the ability to positively express themselves.
6. Respect diversity in all of its forms and deal with it tolerantly and wisely.
7. Abide by the school's regulations; protect private and public property and the natural environment and its ecosystem.
8. Use their free time constructively to nurture their sense of aesthetic appreciation and their various artistic, athletic and intellectual interests and passion.
9. Participate in voluntary work and be role models for social solidarity and responsibility.
10. Embrace inquiry-based learning, communication, reflection, critical thinking, social skills and the use of state-of-the-art technologies.
11. Unravel their maximum creative potential and innovative energy.
12. Benefit from best on-campus, online, hybrid teaching and learning strategies and practices, while acquiring digital citizenship skills.

رؤيتنا

تسعى الوطنية الأرثوذكسية إلى تنشئة جيلٍ واعٍ خلاقٍ مبدعٍ منتمٍ لوطنه، وممتلكٍ لمقومات التميّز ومتمثّلٍ قيم الإنسانية النبيلة.

رسالتنا

المدرسة الوطنية الأرثوذكسية - الشميساني، مدرسةٌ مختلطةٌ غير ربحيةٍ تعمل على توفير بيئةٍ تعليميةٍ/تعليميةٍ آمنةٍ وملهمَةٍ ومحفزةٍ على الإبداع لترشد المجتمع بجيلٍ واعٍ خلاقٍ منتمٍ لوطنه ومؤمنٍ بقيم المحبة والسلام والعيش المشترك، ومرتبطةٍ بإرثه الحضاري ومهيباً فكرياً وأخلاقياً وروحياً على نحوٍ يمكّنه من تفعيل أقصى إمكاناته، وتحقيق طموحاته للمشاركة في خدمة وطنه والمجتمع الإنساني في بيئةٍ دامجةٍ وبالشراكة مع مجتمعٍ مدرسيٍّ متفانٍ يعكس قيمها.

أهدافنا

تنشئة طلبتنا على:

1. امتلاك حسٍّ أخلاقيٍّ عالٍ، معبّرٍ عن انتمائهم إلى مجتمعهم والمجتمع الإنساني عامةً.
2. تجسيد قيم الوطنية الأرثوذكسية وخصالها، وأهمها: المحبة والتواضع والصدق والطيبة.
3. التمتع بصحة نفسية وعاطفية وجسدية وعقلية واجتماعية وروحية جيدة.
4. تنمية ذواتٍ ثقافيةٍ مُستمدّةٍ من حضارتهم ومنفتحةٍ على الحضارات العالمية ومُسهمةٍ بها.
5. تقبُّل ذواتهم وضبط مشاعرهم والتعبير عنها بصورةٍ إيجابيةٍ.
6. احترام الاختلاف بكلِّ صوره والتعامل معه بحكمةٍ وتسامحٍ وإيجابيةٍ.
7. المحافظة على النظام المدرسي والممتلكات العامة والخاصة والبيئة بكلِّ مكوناتها.
8. استثمار وقت فراغهم إيجابياً بما يُنمي حسهم الجمالي واهتماماتهم وشغفهم الفني والبدني والتفسي والفكري.
9. المشاركة في العمل التطوعي ليكونوا قدوةً في التكافل الاجتماعي والأكثر إحساساً بالمسؤولية الاجتماعية.
10. توظيف مهارات التعلّم بالاستقصاء والاتصال والتواصل والتأمل والتفكير النقدي والمهارات الاجتماعية وأحدث وسائل التكنولوجيا.
11. إطلاق العنان لقصى قدراتهم وإمكاناتهم وطاقتهم الخلاقة.
12. الاستفادة من أفضل إستراتيجيات وممارسات التعلّم والتعليم والتعلم الواجهي وعبر الإنترنت والهجين الذي يجمع الاثنين معاً بالتزامن مع اكتسابهم مهارات المواطنة الرقمية.